

Appendix
(Q.)
20th Decr.

To the Honorable the Knights, Citizens and Burgesses of the Province of Lower Canada, in Provincial Parliament assembled.

THE Agricultural Society for the District of Montreal have again the honor of reporting to your Honorable House:

The grant by the Legislature in 1826, which received the Royal Assent, and was promulgated in August 1827, has been the means of calling forth the activity and industry of several of the most populous Counties in the District, to form Auxiliary Societies for the promotion of their agriculture. And that by the means afforded for general purposes, the District Society have been enabled to continue the general competitions, concentrated in Montreal.

To the grants hitherto so liberally bestowed, your Society can alone attribute the agricultural improvements which have taken place in this District, more particularly in the breed of horses, cattle and sheep.

The encouragement held out by this Society for retaining the first breed of horses in America, and by the importation of a very superior order of cattle into the District, now shews its efficiency; the objects sought for are daily attaining. The Society would recommend a renewal of those importations occasionally to be made so as to establish in the country a thorough breed.

The suggestions which this Society in its former Reports has made, this Society sees no cause to recall, but on the contrary, from additional experience, begs leave to solicit a reference to those Reports by your Honorable House.

The Society for the District is confident that should your Honorable House see fit to grant a further sum upon the principal of the grant of 1826, it will afford an encouragement to the remaining Counties to follow the examples shown by those where auxiliaries have been established; will enable those auxiliaries to follow up the system adopted by them for the encouragement of agricultural science, so much in arrear in this Province, and must thereby promote competition and industry amongst that particular and most useful class of the community.

Annexed the Society presents a Statement of its funds.

All which is most respectfully submitted.
Montreal 5th Dec. 1828.

By order of the Committee,
H. GRIFFIN,
Sec. and Treas.

A.

Statement of the appropriation of the Monies received for "General purposes" from the grant in 1826 to the Agricultural Society of this District.

1828. Dr.
Jany. To paid premium on fat hogs, District Show £6 5 0

Mar. 13. To do. do. at District Cattle Show, viz.:
on draught Stallions D54, saddle do. D48 102
on Bulls 36, fat oxen 24 60
on fat Sheep 12

D174

—43 10 0

Carried over, £49 15 0

Aux Honrables Chevaliers, Citoyens et Bourgeois de la Province du Bas-Canada, assemblés en Parlement Provincial.

LA Société d'Agriculture du District de Montréal a de nouveau l'honneur de faire rapport à votre Honorable Chambre:

Que le don de la Législature en 1826, après avoir reçu la Sanction Royale, et de suite sa promulgation en Août 1827, a procuré à l'activité et à l'industrie de plusieurs des Comtés les plus peuplés du District, l'avantage de former des Sociétés Auxiliaires pour l'avancement de leur Agriculture; et au moyen des aides qui ont été accordés, la Société du District s'est trouvée en état de continuer les compétitions générales, et qui sont particulièrement propres au District de Montréal.

C'est au moyen de ces dons accordés jusqu'ici d'une manière aussi libérale, que votre société peut seul attribuer les améliorations qui ont eu lieu dans l'Agriculture de ce District, et plus particulièrement dans l'amélioration des races des Chevaux, du Bétail et des Moutons.

L'encouragement que la Société a offert, afin de conserver la meilleure race de Chevaux en Amérique, et l'importation qui a eu lieu dans le District d'un ordre supérieur de Bestiaux, démontre maintenant qu'elle en est l'efficacité, et que l'on parvient à atteindre de jour en jour les objets que l'on avait en vue. La Société recommande donc que l'on renouvelle les importations de tems en tems, de manière à établir dans ce pays une race parfaite.

La Société ne voit aucun motif de retracter les suggestions qu'elle a émises, et qui se trouve consigné dans ses premiers rapports; au contraire, par un surcroît d'expérience, elle prend la liberté de solliciter votre Honorable Chambre, de vouloir bien avoir référence à ces rapports.

La Société pour le District est persuadée que dans le cas où votre Honorable Chambre trouverait convenable d'accorder une autre somme, d'après le principe du don de 1826; cela procurerait un encouragement aux autres Comtés, en les engageant de suivre les exemples de ceux des Comtés où il a été établi des Sociétés Auxiliaires; que cela mettra ces Sociétés Auxiliaires en état de suivre le système qu'elle a adopté pour l'encouragement de la Science de l'Agriculture, qui est demeurée bien en arrière en cette Province; et que par ce moyen cela augmentera l'émulation et l'activité parmi cette classe particulière, et qui est une des plus utiles à la société.

La Société soumet un état de ses fonds, lequel est ci-annexé.

Le tout soumis très-humblement.

Montréal, 5 Décembre 1828.

Par ordre du Comité.

H. GRIFFIN,
Sec. et Trés.

A.

Etat de l'emploi des deniers reçus pour des objets généraux à même le don de 1826, par la Société d'Agriculture de ce District.

1825. Doit.
Janv. Payé les prix pour des Cochons engraisés à l'exhibition de district, £6 5 0

13 Mars. Do. Do. Do. à l'exhibition du district pour les animaux, savoir:
Pour des Etalons de trait, 54P. chevaux de selle 43P. 102
Pour les taureaux 36P.
Boeufs engraisés 24P. 60
Pour des moutons engraisés 12

Piastres 174

—43 10 0

A Porté ci-contre, £49 15 0

Appendice
(Q.)
20 Déc.